
 

Dagsorden til skolebestyrelsesmøde for Fjordklyngeskolen 
Dato: 26/05-2025 
Tidspunkt: kl. 19.00-21.30 
Sted: Skals 
Mødeleder: 
formanden 
Sekretariat/referent: 
Referent: Ivan Flarup Hansen eller 
Dennis Villadsen 
 
Spisning 18.30 – 19.00 

Deltagere: 
Michael Grove, formand 
Steen Villekold, næstformand 
 
Nathalie Olesen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Sofie Lund Laursen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
 
Esben Viborg, forældrerepræsentant Skals 
Lise Troelsen, forældrerepræsentant Skals 
Louise Bach, forældrerepræsentant Skals 
 
Agnethe Kristiansen, medarbejderrepræsentant – lærer 
Christina Grøn, medarbejderrepræsentant – pædagog 
Bettina Aakmann Lohse, medarbejderrepræsentant - lærer 
Maj-Britt Bjerregaard, medarbejderrepræsentant – 
pædagog 
 
Kira Linde Østergaard elevrådsformand Skals 
Carl Lund Kousholt, næstformand Skals 
Oskar Pødenphandt Mortensen elevrådsformand Ulbjerg 
 
Malene Holst Andersen – Skoleleder 
Dennis Bøjesen Villadsen – Pædagogisk leder 
Ivan Flarup Hansen – Pædagogisk afdelingsleder 
 
Afbud: Maj-Britt, Louise, Sofie og Nathalie. 

Dagsorden 
Overskrift og klassificering - er 
punktet til orientering (O), drøftelse 
(D), beslutning (B) eller et 
arbejdspunkt (A) 

Tid 
Estimeret 
tid til 
punktet 

Beskrivelse 
Hvad handler punktet om, er der særlige 
ansvarlige, gæster m.m. 

1. Godkendelse af dagsorden 
(B) 

19.00 
0 min 

Godkendelse af denne dagsorden. 
Denne dagsorden er principielt godkendt, ved 
udsendelse af den endelige dagsorden senest 
4 dage før mødedato. 

2. Godkendelse af referat (B) 19.00 
0 min 

 
Referat godkendt. 

3. Meddelelser (O) 
- skoleledelsen 
- formanden 
- Ulbjerg Afd. 
- Ulbjerg SFO 
- Møllebakken 
- Skals Afd. 
- Skals SFO 
- Skals Klub 
- ELEVRÅDET 

19.00 
10 min 

Der har været hærværk mod cykler og 
knallerter på skolen, i skolen tiden. Det har 
været en sag der også har fundet frem til 
medierne. Skolen har taget en snak med de 
ældste elever, inviteret SSP og opsætter 
overvågning. Desuden skriver skolen ud til 
samtlige forældre.  
 
Information fra Dialogmødet, hvor skolechefen 
fra Mors fortalte om, hvordan alle elever 
forbliver i eget tilbud og ikke udskilles til et 
specialpædagogisk tilbud. For Mors har det 



ikke været en spareøvelse, men et ønske om, at 
eleverne bliver mere selvhjulpne og kan komme 
til at mestre eget liv, bedst muligt.    

4. Status på lukning af 
Fjordklyngeskolens afdeling 
i Ulbjerg – orientering fra 
ledelsen (O) 

19.10 
10 min 

Fast punkt på dagsordenen. Punktet er tænkt 
som ledelsens mulighed for at orientere 
skolebestyrelsen. Hvis der ikke er noget til 
punktet, udgår det. 
 
Friskolen afventer fortsat en afgørelse fra 
STUK, så selve salget af bygningerne er endnu 
ikke gennemført. Dette betyder også, at de 
ændringer der skal ske i vores egen bestyrelse, 
i forhold til antal medlemmer, først kan træde i 
kraft, når denne godkendelse fra STUK, har 
fundet sted.  
 
Der er bestilt flyttebiler til Ulbjerg d. 24/6 og d. 
30/6. 

5. De 7 minutter (O) 19.20 
10 min 

Elevrådet fortæller om skolens værdier. 
De er ofte svære at forstå, de er meget 
teoretiske. Måske bruger vi dem mere end vi 
tror, men ellers er det lidt svært at få sat ord på.  

6. Timetalsfordeling & 
Fagfordeling (O + D) 
 

19.30 
20 min 

Se vedlagte bilag. 
Vi følger de ministerielle regler for 
timefordeling. 
Ledelsen valgte matematik – og dansklærere, 
ellers har personalet selv budt ind på de 
enkelte fag.  
Det har været vigtigt, at der kommer så få 
forskellige voksne i de enkelte klasser, som 
muligt. 
 
Vores mellemform fylder 25. lektioner i 
skemaet, hvor eleverne max kan være 10. 
lektioner om uge. Der skal laves en kontrakt på 
det enkelte barn, så det ikke blot bliver en 
parkeringsplads. Mellemformen er bemandet 
med lærer og pædagoger. 

7. Revision: samarbejde 
mellem skole/børnehus og 
hjem (B) 

19.50 
10 min 

Se vedlagte bilag. 
Det nye kontaktbogsprincip fra AULA skrives 
ind. 
 

8. Ønsker til næste års 
mødekalender (D) 

20.00 
10 min 

En drøftelse af mødetidspunkter og tydelig 
stedsangivelse på vores dagsorden.     

9. Høringssvar: 
behovsanalysen (D + B) 
 

20.10 
20 min. 

Se vedlagte bilag. 
Der er kommet langt mere trafik omkring 
Tænkeboksen, bageren mm. hvorfor det kunne 



være godt og sikkert at gøre fodgængerfeltet 
mere synligt.  
Ellers er de tre første prioriteringer de vigtigste.  

10. Skolens aktiviteter (D + B) 20.30 
30 min 

Der er i løbet af et skoleår mange 
spændende aktiviteter der tilbydes til skoler i 
hele kommunen og som skolen i vid 
udstrækning deltager i. Der er dog også et 
behov for at kigge på, hvordan skolen lokalt kan 
brede sig ud og deltage i/lave aktiviteter for 
byen. 
 
Drøftelserne på mødet kan fx gå på om vi i 
forbindelse med særlige temadrøftelser skal 
invitere erhvervslivet med, om 
borgerforeningen skal deltage i et vist omfang. 
 
Hvordan samarbejder vi med frivillige, 
Fjordklyngen og foreningslivet? 
 
Ser vi som bestyrelse gerne, at skolen åbnes op 
og at lokalsamfundet inddrages i højere grad? 
 
Måske kunne skolen blive repræsenteret på 
byens erhvervsmesse (byfesten), så de kunne 
blive bekendt med 
juniormesterlærerordningen. 
 
Lokaldysten, Muslingefestival, støtte lokale 
foreninger, invitation til åben skole, 
julemarked, elevernes avis kunne sælges i 
byen, deltage i Danmark Spiser Sammen, 
fælles fastelavnsfest for byen, var blot nogle af 
de forslag der kom frem. 
 

11. Hvordan sikre vi en 
interessant, tiltrækkende og 
økonomisk rentabel 
madordning? (O + D) 

21.00 
20 min 

Vi afventer fortsat, hvordan forsøgsordningen 
med skolemad kommer til at se ud og om vi 
kommer med. Bestyrelsen drøftede hvordan vi 
sikrer en god skolemadsordning. Der lægges op 
til, at den nye bestyrelse der skal konstituere 
sig på den anden side af sommerferien, drøfter 
behov for at justere prisen, således der sikres 
en fortsat høj kvalitet af maden samt 
normeringen i køkkenet er tilstrækkelig. Dette 
afhænger bl.a. også af, om man kommer med i 
den nye forsøgsordning og udstrækningen 
heraf. Det anbefales, at bestyrelsen til den tid 
præsenteres for beregninger der viser behovet 
for yderligere økonomi samt mulighederne for 
eventuel søskenderabat (i beregningerne bedes 
der taget hensyn til et scenarie med 
søskenderabat og ét uden) 



12. Folkeskolens 
Kvalitetsprogram (O + D + B) 

21.20 
10 min 

Kvalitetsprogrammet kunne også være et 
område for den nye skolebestyrelse.  

13. Eventuelt (O) 21.30 
 

Kira fortæller kort om evalueringen af 
karaktergivningen for arbejdsindsats i 
udskolingen. Forløbet er blevet vurderet meget 
forskelligt af både elever og personale.  

14. Næste møde (O)  17. juni 2025, kl. 18.00-22.00 i Ulbjerg 
(sommerafslutning). 

15. Aktive arbejdsgrupper (O)  Udvalg for frivillighed og fondssøgning: Maj-
Britt, Louise, Steen, Malene. 
Mobiludvalg: Elevrødder, Michael, Bettina, 
Malene. 
Madudvalg: Bettina, Malene, Michael og Steen. 
Hjemmesideudvalg: Esben, Kira, Søren, Kim 
Sommer, Michael og en leder. 

 

 


